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Protokół Nr XLIX/49/2018 

 

z Sesji Rady Gminy z dnia 07 sierpnia 2018 r. 

 

Ad.1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum  

           Sesja Rady Gminy  Białaczów rozpoczęła się o godzinie 14.00  

  W obradach uczestniczyli radni  zgodnie z załączoną listą obecności, która 

stanowi integralną część do protokółu jako załącznik Nr 1. 

 

                  W posiedzeniu udział wzięli także zaproszeni goście zgodnie z 

załączoną listą obecności, która stanowi integralną część do protokołu jako 

załącznik  Nr 2. 
 

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

              Ponieważ radni nie wnieśli żadnych uwag wobec zaproponowanego 

porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. Porządek 

obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawianie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Białaczów do Klastra 

energii Powiatu Opoczyńskiego. 

4. Zamknięcie obrad.  
 

Ad.3. Podjęcie uchwał: 

 
Uchwała Nr XLIX/264/2018 

Rady Gminy Białaczów  

z dnia  7 sierpnia 2018 r. 

 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Białaczów do Klastra Energii 

Powiatu Opoczyńskiego 

stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu 

 

- Wójt – klaster energii to taki nowy twór, który może otworzyć zarówno przed 

gminą , powiatem jak i przed wszystkimi innymi podmiotami, które przystąpią do 
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tego klastra energetycznego szereg możliwości rozwoju zarówno dla 

przedsiębiorców, lokalnej społeczności  jaki i również dla samorządu. 

 

- Przewodniczący Z. Prusek – rada gminy nie ma żadnej informacji w tej kwestii 

i dlatego też prosimy o dokładną informację na temat klastra energii. Gmina 

Żarnów również wyraża chęć przystąpienia do tego klastra. 

 

- B. Kubiszewski – tak gmina Żarnów też zamierza przystąpić do klastra, tylko 

będzie to w piątek. Dziś odbyła się sesja Rady Powiatu opoczyńskiego właśnie w 

tej kwestii i tam radni jednogłośnie wyrazili chęć przystąpienia do klastra. 

Wejście do składu klastra zaproponowaliśmy wszystkim samorządom powiatu 

opoczyńskiego. Rząd Polski zmienia zasady ukierunkowania rozdziału 

energetycznego kraju. Do tej pory były centralne wytwórnie energii. W tym 

momencie możemy się skupić tylko na energii elektrycznej. Tutaj jednak 

mówimy o odnawialnych źródłach energii. Chodzi o to żeby z jednej strony 

pomóc spotkać się z wytwórcą energii z odnawialnych źródeł (tj. bioogniwa, 

pompy cieplne, energia wodorowa). Są to środki z Ministerstwa Energetyki – 

dotacja w wysokości 85%. To jest druga edycja składania wniosków klastrowych. 

Na terenie Polski  zostało złożonych 130 wniosków klastrowych, z czego przeszło 

70, a 13 albo 14 jest certyfikowanych klastrów. W województwie łódzkim nie ma 

żadnego klastra stąd też taki pomysł abyśmy my na naszym terenie utworzyli taki 

klaster. Na etapie rozmów wszystkie samorządy z naszego terenu były 

zainteresowane przystąpieniem do klastra.  

W tym momencie gmina Opoczno podpisała umowę porozumienia z klastrem z 

Tomaszowa i nie wiemy, czy będą oni chcieli z nami współpracować czy nie. 

Nam potrzeba jest około 5 samorządów, które by chciały podpisać z nami umowę. 

My jako samorząd będziemy z tego mogli w pierwszej kolejności sfinansować 

wszystkie nasze proekologiczne inicjatywy, takie jak np. ocieplenie obiektów 

budowlanych, zrobienie instalacji na biogaz czy napędzanie samochodów. Biogaz 

jest to taka sama forma jak gaz ziemny czy ten z butli i można na tym normalnie 

opalać. Na tym etapie potrzebujemy deklaracji w postaci uchwał, żeby móc taki 

klaster zawiązać. Czy gmina Białaczów przystąpi do tego klastra – to jest wasza 

decyzja. My i tak ten klaster będziemy tworzyć. Na dzień dzisiejszy do 

przystąpienia do klastra zdecydowany jest Paradyż, Żarnów, Sławno, Drzewica.  

Poświętne się zastanawia bo nie ma Wójta, Mniszków też się zastanawia, również 

nie ma Wójta. Przedsiębiorcy, którzy są na naszym terenie będą mieli możliwość 

skorzystania z dofinansowania. Podział środków przeznaczony na odnawialne 

źródła będzie wynosić  100% w pierwszej kolejności na inwestycje w ramach 

klastra. I to najpierw do klastra będzie się składało wnioski nie tylko od 

prywatnych gospodarstw domowych, ale również przedsiębiorstw. Dopiero 

wtedy, kiedy środki nie będą wykorzystane w ramach klastra będą mogły być 

przeznaczone do podziału na poszczególne gminy. Termin na zastanowienie jest 

bardzo krótki, bo tylko do poniedziałku można składać wnioski aplikacyjne do 
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Warszawy. Mamy już porozumienie z firmą, która się tym wszystkim zajmie. 

Odpłatność wynosić będzie po negocjacjach  11 tys. zł brutto. Płacimy to w dwóch 

etapach – I-szy za sporządzenie dokumentacji, II-gi za certyfikację klastra. To 

przedstawiciel firmy i przedstawiciel klastra będzie musiał uzasadnić że ten 

klaster ma rację bytu. A że ma rację bytu to my wiemy bo jesteśmy w zagłębiu 

płytkarskim i rolniczym -  można to oczywiście połączyć. Do klastra też 

przystąpiły dwie firmy z Opoczna. Będzie później również możliwość dołączenia 

do tego klastra, ale to już będzie kolejne rozdanie, którego już może nie być. To 

tak najogólniej,  jeśli są  jakieś pytania to proszę. 

 

 

- Przewodniczący Z. Prusek – te 11 tys. to jest jednostkowa kwota od gminy czy 

to jest kwota ogólna? 

 

- B. Kubiszewski – jednostkowa kwota od gminy. Według naszego rozeznania 

firm, które zajmują się takimi rzeczami wynosiła około od 150 tys. do 200 tys. zł.  

Myśmy znaleźli firmę z Warszawy, która pobiera kwotę 11 tys. zł od każdego 

podmiotu. Każdy samorząd dostanie niezależną fakturę. Powiat oczywiście 

będzie to koordynował. Nikt nie daje pewności że ta certyfikacja przejdzie. 

 

- Przewodniczący z. Prusek – płatność ma być w dwóch etapach. Czy jest jakiś 

podział tych środków? 

 

- B. Kubiszewski – 50/50 bądź 40/60 ale to może jeszcze ulec zmianie. Jeśli 

będziemy już mieć końcowy kształt  dokumentów to będziemy jeszcze 

negocjować zmianę. Proporcja jest około połowy.  

 

- Radna E. Lasota – myślę że wszystkim nam zależy na czystym środowisku, na 

oszczędnościach, o możliwościach przedsiębiorców na rozwijanie działalności 

gospodarczej. Zastanawia mnie  dlaczego to jest na tzw. „wariackich papierach”. 

My już mamy doświadczenie w przystępowaniu do takich samorządowych, 

powiatowych organizacji. Ostatnio pytałam co z tą organizacją terenu związaną z 

południem terenu, itp. – i okazało się, że nawet nie ruszono z miejsca. Myślę 

jednak, że sprawa jest na tyle ważna, że to nie skończy się jedynie tylko na 

deklaracjach. Czy już jakaś gmina podjęła uchwałę w tym zakresie, czy tylko 

przygotowują się do tego? 

 

- B. Kubiszewski – w powiecie już się odbyła sesja i powiat przystąpił do klastra. 

Sesje w innych gminach będą się odbywały w piątek. Samorządy już składały 

deklaracje i dokumenty już spływają do firmy, aby mogła już ona składać wniosek 

aplikacyjny.  

 

- Przewodniczący Z. Prusek -   dziękuję państwu za szybkie podjęcie  tematu. 
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- Radna E. Lasota – czy w zakres tego klastra wchodzą również wiatraki? 

 

- B. Kubiszewski – tak, ale po wprowadzeniu przepisów ograniczających wiatraki 

one prawdopodobnie nie powstaną, przynajmniej nie te turbinowe. Myśli się o 

wiatrakach które obracają się pionowo. Myśli się o biogazowniach a    w 

przyszłości nawet o rozszczepieniu wodoru. Miejmy świadomość, że paliwa 

kopalne się kończą.  Musimy myśleć o zostawieniu w przyszłości czegoś naszym 

dzieciom, wnukom.  

 

- Radna E. Lasota – a jaki będzie koszt przystąpienia do tego projektu? 

 

- B. Kubiszewski – 11 tys. brutto  

 

- Radna E. Lasota – tylko, czy później gmina też będzie obciążana? 

 

- B. Kubiszewski – na razie mówimy o I-szym kroku, czyli uzyskanie certyfikacji. 

Żaden samorząd   nie jest w stanie poradzić sobie z funkcjonowaniem klastra i my 

będziemy musieli przeznaczyć na funkcjonowanie takiego podmiotu pewne 

środki. Ale to będzie już później – już po utworzeniu klastra. Jesteście państwo w 

LGD, i tam niewielkie środki rzędu 5-6 tys. zł pozwalają nam na uzyskanie dotacji 

sięgających  kilkuset tysięcy, nawet do 1 mln zł.  

 

- Radna E. Lasota – no komu pozwala, to pozwala. 

 

 - B. Kubiszewski – myślę, że Białaczów jest w Modliszewicach dobrze 

lokowany.  

 

- Radna E. Lasota – jakoś chyba niewiele tam zyskaliśmy. 

 

- B. Kubiszewski – chyba myli się Pani. 

 

- Radna E. Lasota – chyba się mylę. 

 

- Przewodniczący Z. Prusek – my wiemy o czym Pani Ela mówi a Pan niestety 

nie. Proponuję przejść do tematu klastra. 

 

- B. Kubiszewski – na tym etapie chcielibyśmy dojść do poziomu certyfikowania, 

a później wspólnie wszystkie samorządy i podmioty będą zastanawiali się nad  

finansowaniem klastra. Nic za darmo nie ma a jest możliwość pozyskania sporej 

kwoty pieniędzy.  
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- Radny Z. Wereszka – jak będzie odnajdywał się w funkcjonowaniu klastra 

przeciętny użytkownik gminy?  

 

- B. Kubiszewski – teraz jeszcze nie ma klastra, ja mogę się tylko odnoście do 

mechanizmów funkcjonowania klastra. Przypuszczam, że będzie to tak – 

samorząd gminy dostanie informacje od klastra, że został ogłoszony nabór na 

budowę np. pomp cieplnych, albo wymiana źródeł ciepła i ten przekaże 

mieszkańcom, że jest możliwość zgłoszenia się  do tego projektu. To muszą być 

duże projekty, bo Ministerstwo Energetyki nie „bawi się” w drobne samorządy 

jakimi jest i Gmina Białaczów i Gmina Żarnów. W Klastrze będą to kwoty 

milionowe. Taki przeciętny Kowalski w ten sposób będzie miał możliwość z  

korzystania z tych naborów, które ogłosi Ministerstwo Energetyki i Klaster.  

 

- Radny Z. Wereszka – tym samym mieszkaniec gminy, która przynależy do 

klastra skorzysta np. z 80% dofinansowania na pn. wymianę źródeł ciepła.  

 

- B. Kubiszewski – w tym momencie maksymalne dofinansowanie jest na 

poziomie 85%.  15% kosztów własnych to są niewielkie kwoty.   

 

- Rany Z. Wereszka – to jest istotna informacja, że szary przeciętny mieszkaniec 

może w to wskoczyć.  

 

- B. Kubiszewski – ale nie sam jeden pojedynczy. Klaster złoży jeden wspólny 

wniosek, który będzie „opiewał” na duże pieniądze i skumuluje w sobie wszystkie 

pojedyncze wnioski z poszczególnych gmin. To od przeciętnego Kowalskiego 

będzie zależało, czy chce, czy ma potrzebę skorzystać z dofinansowania i czy go 

stać na to, żeby ten wkład własny samemu włożyć. Jakiej wysokości on będzie to 

trudno mi powiedzieć, na chwilę obecną jest to 15, 20 % środków własnych.  

 

- Radna E. Lasota w tej chwili Gmina i Miasto Drzewica zakłada indywidualnym 

mieszkańcom kolektory - i jest to  ogromna liczba gospodarstw, które z tego 

skorzystają.  

 

- B. Kubiszewski – gmina Żarnów też zakłada kolektory. Napisaliśmy wspólny 

wniosek z gminą Paradyż i czekamy  na kolektory, wymianę pieców i pomp 

ciepła. Chcielibyśmy Klastrem objąć wszystkie samorządy, bo w ramach powiatu 

jest nam łatwiej pracować.  Do państwa należy decyzja. Ja Was namawiam, 

abyście zagłosowali za. Jest to bardzo istotna sprawa, a termin bardzo krótki. Do 

tego mamy termin urlopowy. Ministerstwo Energetyki ogłosiło nabór na wnioski 

i termin jest do poniedziałku. Już jakiś czas temu rozmawialiśmy na ten temat – 

wtedy nie było po naszej stronie determinacji do tej sprawy. Teraz jesteśmy 

bardzo zdeterminowani wejściem do tego przedsięwzięcia. Zobaczymy co będzie. 

Na pewno jest to szansa niesamowita.  
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- Rany M. Franaszczyk – jakie Wójt ma założenia i oczekiwania po przystąpieniu 

do tego Klastra? Czy ma Pan jakiś plan z czego i na co moglibyśmy skorzystać  

jako gmina i jako samorząd.  

 

- Wójt J. Reszelewski – myślę, że Pan Sekretarz Gminy Żarnów już na to 

wszystko odpowiedział. Czyli te wszystkie różnego rodzaju sprawy z uzyskaniem 

dofinansowania do 85% na różnego rodzaju źródła odnawialne, które mogą 

wykorzystać mieszkańcy, które może wykorzystać samorząd na swoich obiektach 

i mieszkańcy indywidualni, czyli: montaż paneli fotowoltaicznych, kolektorów 

słonecznych, pomp ciepła, być może któryś z rolników zdecyduje się na 

wybudowanie biogazowi, czy być może znajdzie się inwestor o ile uda nam się 

oczywiście zmienić plan zagospodarowania przestrzennego a będzie chciał 

wybudować farmę fotowoltaiczną gdzieś na terenie gminy Białaczów.  

 

- Rany M. Franaszczyk – rozumiem, że potencjalnie stać jest gminę, żeby wejść 

w ten podmiot. 

 

- Wójt – za 15% wartości danej inwestycji myślę, że chyba raczej musi nas być 

stać. Powinno nas być stać.  

 

- Radny M. Franaszczyk – pytanie nie wzięło się z nikąd, ponieważ rok temu 

nabór był i Wójt mówił, że gminy nie jest stać na zabezpieczenie wieloset 

tysięcznej inwestycji.  

 

 - Wójt J. Reszelewski – tak, wtedy mieliśmy jeszcze w perspektywie budowanie 

sieci kanalizacji w miejscowościach Zakrzów i aglomeracja Sędów – Skronina. 

To zadanie było blisko za 10 mln zł. wartości kosztorysowej.  

W tamtym momencie nie było nas stać z założenia na tego typu inwestowanie. 

 

- Radna E. Lasota – zasadne są te wątpliwości Pana Przewodniczącego 

Franaszczyka. Ja nie jestem obyła w tych sprawach, nie mniej jednak widzę jak 

gmina Żarnów się rozwija, jak podejmuje bardzo odważne decyzje i to mnie 

przekonuje. Widocznie już jakoś przeanalizowaliście to, macie dostęp do różnych 

informacji, że naprawdę warto to robić. Przedstawiona wizja źródeł tych energii 

jest naprawdę dobra.  Tak jak kolega powiedział, każdy może z tego w przyszłości 

skorzystać. Rozumiem, że w niedalekiej przyszłości. 

 

- B. Kubiszewski – nie ma jeszcze ram czasowych i kwot też nie. To jest jakby 

zmiana sposobu dystrybuowania energii elektrycznej. W tym momencie chodzi 

jakby o skupienie się na małych ojczyznach i doprowadzenie do tego żeby nasze 

regiony były samowystarczalne. To jest jakby kwestia zabezpieczeń na wypadek 

jakby konfliktu. Najłatwiejszym w tym momencie mechanizmem jest zniszczenie 
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kilku naszych elektrowni i mamy wielki problem. Ludzie bali się biogazowi, 

uważam, że jeśli byłaby tylko możliwość techniczna stworzenia   małych 

biogazowi to jest najlepsza możliwość jaka może się zdarzyć w naszych 

domostwach. Odchody, zielone elementy mogą służyć do produkcji energii 

praktycznie darmowej. Budowa tej instalacji to jest rząd wielkości 300-400 tys. 

zł. – to są jednak za duże pieniądze, abyśmy mogli sobie u siebie taką biogazownię 

postawić. Myślę, że to jest tylko kwestia czasu. My jesteśmy wsią, mamy dużo 

terenów rolniczych i cześć produkcji moglibyśmy przeznaczyć na ten cel i 

korzystać z tego. Na obecną chwilę biogaz wydaje się najlepszym rozwiązaniem. 

Docelowo myślimy o formach wodorowych, bo też takie instalacje będą 

powstawały, ale to już muszą być duże pieniądze. W tym momencie to jest wizja, 

ale w przyszłości coś się będzie działo  dobrego w naszym terenie.  

 

- Radny Z. Wereszka – obecnie jakiekolwiek nadmiary energii fotowoltaicznej 

nie są odsprzedawane. Prywatni producenci, np. z terenu naszej gminy oddają 

nadmiar energii, który jest po prostu prezentem dla elektrowni. Klastry stwarzają 

taką formę, że nadmiar tej energii może zostać odsprzedany.  

 

- B. Kubiszewski – największa ilość energii powstająca z fotowoltaiki jest w 

Niemczech. Każdy z bauerów ma swoją fotowoltaikę. Wybudowali olbrzymią 

ilość paneli. W okresie od godz.  załóżmy 10 do 5-6 następuje pik energii 

fotowoltaicznej. Dla sieci za duża ilość energii też jest zła. Należałoby tą energie 

zmagazynować.  Zakład energetyczny przyjmuję to energię w sposób 

niekorzystny. Rozwiązaniem są akumulatory żelowe. Zakup takiego akumulatora 

to jest rząd wielkości 500 -600 zł i mają one żywotność 5-6 lat. Sieci się bronią 

przed wyrażaniem zgody na budowanie energii fotowoltaicznych. W dzień nie 

schodzi tyle energii co wieczorami. Zakłady energetyczne nie potrzebują tyle 

takiej energii tak nierównomiernie. Dlatego też biogazownie i wszystkie jakby 

pochodne wydaja się jakby najlepszym rozwiązaniem na obecna chwilę.  

Teraz to od Państwa zależy czy podejmiecie tą uchwałę. Ta kwota 11 tys. zł nie 

wydaje się wygórowaną sumą, później żeby rozszerzyć klaster energetyczny 

mogą to być o wiele większe pieniądze. Zostaniecie wtedy jako jedna gmina i 

będziecie musieli sami przejść całą procedurę. W tym momencie robimy to 

praktycznie za was i jedynym zmartwieniem gminy Białaczów jest 

zabezpieczenie środków. Czy dużych – w perspektywie budżetu gminy – nie 

sądzę. Jest to jednak szansa, która może się już nie powtórzyć.  

 

- Wójt J. Reszelewski  – a szybko może się już nie powtórzyć. 

 

- B. Kubiszewski  - rozmawiałem z przedstawicielami w Ministerstwie w 

Warszawie – teraz jest drugi nabór, trzeciego naboru prawdopodobnie nie będzie. 

Stąd też taki nasz pośpiech.  
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- Wójt j. Reszelewski  – pewne środki będą w pierwszej kolejności dedykowane 

tylko dla Klastra.  

 

- B. Kubiszewski – zawsze pula pieniędzy jest ograniczona. Najczęściej do tej 

pory było tak, że ten korzysta, kto pierwszy złoży wniosek. Jak ludzie, czy 

samorządy się zorientują, że jest możliwość skorzystania ze środków 

pomocowych to ta liczba wniosków o dofinansowanie jest niewspółmierna do 

środków pomocowych, które są zabezpieczone. Zarówno i gmina Białaczów jak 

i gmina Żarnów nie otrzymała dofinansowania na wszystkie składane wnioski ze 

względu na brak środków. Tutaj jednak jest gwarancja, że te wszystkie 

działalności w ramach Klastra będą jednak zabezpieczone.  

 

- Przewodniczący z. Prusek – dziękujemy bardzo za dokładne wyjaśnienie 

zagadnienia. Mamy szansę pozyskać środki dla potomnych - oczywiście te na 

które nas stać. Teraz to jest kwestia decyzji Rady. Ta Rada już z tego nie 

skorzysta. Wydatkujemy środki teraz, później w ramach klastra. To jest ryzyko, 

ale godne tego żeby zaryzykować w rozwój dla cywilizacji i szans dla 

społeczeństwa gminy Białaczów.  

 

- Radny A. Martyka  - 11 tys. to jest wkład brutto. Czy jest on zależny od ilości 

samorządów i podmiotów, które będzie powiat miała, czy ten wkład będzie już 

stały. Czy jeśli mniej podmiotów przystąpi do klastra czy nie zwiększy się ten 

wkład własny? 

 

- B. Kubiszewski – my w tym momencie płacimy za przygotowanie dokumentacji 

i za certyfikację. Ustaliśmy, że to będzie kwota od samorządu. I nie chodzi tu o 

to, że to będzie gmina większa, mniejsza, tu w tym momencie chodzi o 

przekazanie dokumentów, tj. Plan Gospodarki Niskoemisyjnej, opracowania 

założeń do zagospodarowania w energię i ciepło. My te dokumenty przekazujemy 

firmie. Dopiero ta firma z naszych dokumentów gminnych stworzy jeden 

dokument zbiorczy i tam będą zadania wszystkich gmin, których potrzeby są 

praktycznie takie same. 11 tys. zł. będzie nas kosztowała ta dokumentacja, która 

stworzy ta firma wraz z przejściem etapu certyfikacji. Później każda rada będzie 

się zastanawiać jakie będą to kwoty- myślimy, że stworzymy spółkę, która będzie 

zajmować się tymi przedsięwzięciami. Nic za darmo nie ma. Jeśli ktoś dostaje 

pieniądze to się i bardziej angażuje i jest bardziej zdeterminowany do pracy. Za 

pracę trzeba zapłacić godziwie i wtedy jest zadowolenie z jednej i z drugiej strony. 

Co będzie potem, będziemy się później zastanawiać. Czy to będzie forma spółki 

czy stowarzyszenia to wtedy ustalimy kwotę składek. Ale jeśli to nie będzie miało 

sensu to  nie będziemy chcieli „trzymać trupa”. Ma to przynieść realne korzyści 

dla mieszkańców, samorządów. Na tą chwilę o kwotach nic nie umiem 

powiedzieć. To jest zbyt odległy temat. Przejdźmy pierwszy etap do certyfikacji 

a później będziemy się zastanawiać. 
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- Radna  B. Wilk – dopiero po ustaleniu tej spółki, stowarzyszenia będą ustalone 

składki  członkowski, tak? 

 

- B. Kubiszewski – tak. Jakie kwoty, kto będzie wchodził w skład spółki. My jako 

samorządy będziemy o tym decydować. Certyfikacja ma się odbyć do końca tego 

roku jeśli wszystko będzie w porządku.  

 

- Przewodniczący Z. Prusek – czy jest już wiadomo ile samorządów złożyło ten 

akces? 

 

- B. Kubiszewski – jeśli mówimy o naszym powiecie to owszem 

 

- Przewodniczący Z. Prusek – ja mówię o pierwszym naborze. Czy Pan Sekretarz 

ma już jakiś obraz tego przedsięwzięcia? 

 

- B. Kubiszewski – w pierwszej edycji było złożone 170 wniosków, drugi etap 

przeszło 70 a 30 jest jakby certyfikowanych. W tym momencie jest w 

poniedziałek jakby końcowy termin składania aplikacji o klaster.  

 

- Przewodniczący Z. Prusek – czyli z tego obrazu widać, że jest duży odsiew 

wniosków i może być tak, że stracimy te pół kwoty i możemy nic nie uzyskać.  

 

- B. Kubiszewski – firma chciała całe środki uzyskać po uzyskaniu wniosku 

aplikacyjnego, myśmy się na to nie zgodzili. Wiemy, że to jest trudny proces. Stąd 

tez połowę pieniędzy płacimy za pracę a drugą połowę za sukces. Ryzykujemy 

kwotę 6, 5,5 tys. zł., ale możemy zyskać potencjalnie miliony złotych. Samorządy 

mają ztermomodernizowane obiekty, ale mieszkańcy mogą sobie jeszcze coś 

poprawić. Są podmioty, które są zainteresowane inwestowaniem w nasz teren 

ponieważ maja przeświadczenie, że my chcemy skorzystać z tych środków. 

Całkiem inaczej rozmawia się z przedsiębiorcami, którzy  maja oni możliwość 

skorzystania z dużych pieniędzy.  

 

- Radna E. Lasota – jakie są wobec tego kryteria tej selekcji podmiotów do 

certyfikacji? 

 

- B. Kubiszewski – w tym momencie przekazujemy firmie nasze dokumenty 

strategiczne, która to opracuje tzw. audyt energetyczny dla całego programu 

klastrowego. Firma która to nam  zrobi, to jest firma z doświadczeniem – 

przeprowadziła około 5-6 pozytywnych certyfikacji. Jeśli będziemy musieli 

stworzyć te dokumenty to nie będziemy mieć innego wyjścia i będziemy musieli 

to zrobić. Przystąpić do Klastra są zdecydowani powiat opoczyński, gminy: 

Drzewica, Żarnów, Paradyż, Sławno. Gmina Mniszków prawdopodobnie nie – 
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ponieważ nie ma tam Wójta w Poświętnym też nie ma wójta. Później też 

oczywiście będzie można przystąpić do klastra ale to juz będą inne pieniądze.  

 

- Przewodniczący Z. Prusek – zagadnienie zostało dość szeroko omówione, czy 

ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Pani skarbnik czy stać nas na takie 

pieniądze? 

 

- Skarbnik I. Wilk – na 11 tys. stać nas.  

 

- Przewodniczący Z. Prusek – zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania. 

 

- Radny M. Franaszczyk –może Pani Kierownik  chciałaby jeszcze zabrać głos. 

 

- Kierownik referatu A. Kaźmierczyk – prezentacje otrzymaliśmy, ale Pan 

Sekretarz dokładnie wyjaśnił to co znajduje się w tej prezentacji i przedstawił 

najważniejsze założenia funkcjonowania Klastra. Certyfikacja jest 

najważniejszym etapem, który ma zrzeszać wszystkie podmioty funkcjonowania 

Klastra. Później dopiero będzie ustalanie zasady współpracy. To jest tylko 

materiał pomocniczy od starostwa, jeżeli macie życzenie to możemy go również 

przesłać na Państwa skrzynkę pocztową. 

 

- B. Kubiszewski – w tych prezentacjach są podane realne korzyści jakie 

samorządy będą mogły realnie uzyskać.    

 

- Przewodniczący Z. Prusek – rozumiem, że w tych wiadomościach które ma 

Sekretarz nie ma przeniesienia kosztów funkcjonowania klastra na mieszkańców.  

 

- B. Kubiszewski – czegoś takowego nie będzie. Jeśli mieszkańcy będą chcieli 

korzystać w ramach klastra ze środków to będą musieli ten swój udział 

zabezpieczyć. Mieszkańcy nie będą się składali na funkcjonowanie klastra i nie 

zakładam takiego czegoś, bo wtedy musiałoby być referendum gdzie ludzie 

musieliby się jakby sami opodatkować.  

 

               Ponieważ radni nie mieli więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 12 radnych.  Nikt 

z radnych nie był przeciw i nikt się nie wstrzymał od głosu.  

Uchwała została przyjęta jednogłośnie 

 

 

4. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 10. Zamknięcie obrad.  
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             Ponieważ nie było już żadnych pytań Przewodniczący zarządziła  

zamknięcie obrad. Sesja Rady Gminy w Białaczowie zakończyła się o godzinie 

15:05. 

 

 
Protokołowała                                                                               Przewodniczący 

                                                                                                        Rady Gminy 

 

Urszula Mazur                                                                                Zdzisław Prusek          

 

 

 

 


